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Besvarelse af spørgsmål nr. 336 (Alm. del) fra Folketingets Sundheds-

udvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 336 (Alm. del), som Folketin-

gets Sundhedsudvalg har stillet til justitsministeren den 21. april 2023.  

 

 

 

Peter Hummelgaard 
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 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 336 (Alm. del) fra Folketingets Sundhedsudvalg: 

 

”Kan ministeren i fortsættelse af spørgsmål 335 oplyse, hvor 

mange ransagninger politiet har gennemført de seneste 5 år, som 

bl.a. har omfattet ulovligt receptpligtig medicin m.v., og om i 

hvilke miljøer sådanne ransagninger typisk er gennemført?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet skal indledningsvis bemærke, at det ikke er muligt 

i politiets systemer elektronisk at opgøre antallet af sager ved-

rørende ulovligt salg og besiddelse af receptpligtige medicinske 

præparater. Dette skyldes, at sagerne ikke registreres under en 

særskilt gerningskode i politiets sagsstyringssystem (POLSAS). 

Sådanne sager registreres derimod under gerningskoder vedrø-

rende overtrædelser af narkotikalovgivningen eller anden sær-

lovgivning, f.eks. apotekerloven eller lægemiddelloven.  

 

En opgørelse over antallet af ransagninger, der har omfattet 

ulovlig receptpligtig medicin samt oplysninger om, i hvilke mil-

jøer sådanne ransagninger typisk er gennemført, vil således 

kræve en omfattende manuel gennemgang af et stort antal sager. 

Rigspolitiet har ikke fundet anledning til at iværksætte en sådan 

gennemgang.” 
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